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Förvaltningens förslag till beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

Göran Månsson Britt Mattsson 

stadsdelsdirektör avdelningschef 

 

 

Sammanfattning 

Katarina Luhr, Jonas Eklund och Elina Åberg, Miljöpartiet (MP), 

föreslår i en motion till kommunfullmäktige att grundläggande 

ekologiska spridningsvägar och biotoper ska inventeras och att 

skyddet för viktiga ekologiska spridningsvägar inom Stockholms 

stad, ska stärkas. 

 

I Den gröna promenadstaden – en strategi för utveckling av park 

och natur, finns en dokumentation över viktiga ekologiska 

spridningsvägar i staden, och som används som planeringsunderlag.  

Förvaltningen anser dock att det vore värdefullt med en inventering 

av var det finns behov av förstärkningsåtgärder, som kunskaps-

underlag till kommande planering och att det även kan finnas 

anledning att se över om de mest värdefulla områdena också ska ges 

ett rättsligt skydd. 
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Bakgrund 

Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bl.a. Östermalms stads-

delsnämnd med anledning av en motion från Katarina Luhr, Jonas 

Eklund och Elina Åberg, Miljöpartiet (MP) om att stärka skyddet 

för viktiga ekologiska spridningsvägar inom Stockholms stad. 

Yttrandet ska vara kommunstyrelsen tillhanda senast den 16 april.  

Ärendet 

I motionen beskrivs att trycket på stadens grönområden ökar när 

Stockholm växer, och att viktiga ekologiska spridningsvägar 

riskerar att gå förlorade om inte stadsplaneringen sker omsorgsfullt, 

genomtänkt och reglerat. Bevarandet av Stockholms grönstruktur 

understryks i stadens strategi för utveckling av parker och natur, 

Den gröna promenadstaden, och i Miljöprogrammet för Stockholms 

stad, men enligt motionen saknas en definition eller prioritering av 

vilka områden som är särskilt värdefulla att bevara och skydda. 

Vidare framförs att de senaste årens stadsplanering har prioriterat 

viktiga träd och spridningssamband mycket lågt. 

  

MP anser att det krävs en plan som tydliggör de spridningsvägar 

och habitatnätverk som behövs för att uppnå en ekologisk hållbarhet 

i staden, och att dessa stråk ska ges ett rättsligt bindande skydd som 

hindrar fragmentering eller utplåning. De föreslår i sin motion att 

Miljöförvaltningen ges i uppdrag att ta fram planen och att staden 

utreder möjligheten att skydda viktiga biologiska spridningsvägar 

som biotopskyddsområden  enligt 7 kap. 11§ miljöbalken. Vidare 

anser de ett starkare långsiktigt skydd kan uppnås genom att inrätta 

naturreservat, teckna naturvårdsavtal med markägarna samt bättre 

utnyttja plan-och bygglagens möjligheter att reglera vegetation i 

detaljplaner och tilläggsbestämmelser. 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts av parkmiljöavdelningen norra innerstaden. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 

Stockholm ska växa genom hållbar stadsutveckling. Ekologisk 

hållbarhet utgör ett av flera delmål. Förvaltningen delar därför upp-

fattningen om att det är angeläget att skydda värdefulla natur-

områden i staden från exploatering.  

 

I Den gröna promenadstaden – en strategi för utveckling av park 

och natur, finns en dokumentation över viktiga ekologiska 

spridningsvägar i staden, och som används som planeringsunderlag.  
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Förvaltningen anser dock att det vore värdefullt med en inventering 

av var det finns behov av förstärkningsåtgärder, som kunskaps-

underlag till kommande planering, och att det även kan finnas 

anledning att se över om de mest värdefulla områdena också ska ges 

ett rättsligt skydd. 

Bilagor 

Remisshandlingen. 

 

 

 

 

 


